
PROTOKoL NT XXXU22
z sesji Rady Miejskiej w Sura2u w dniu 27.04.2022 r. w Miejsko- Gminnym

OSrodku Kultury w Sura2u.

Ad.1.
Obrady otworzyla i przewodniczyla Przewodnicz4ca Rady Miejskiej w Sura2u

Pani Agnieszka Edyta Filipczuk -Zamojda.
Na podstawie listy obecnoSci stwierdzila prawomocnoS6 obrad. W sesji

uczestniczyli Radni, Burmistrz SuraZa, Seketarz Gminy, Skarbnik Gminy,
sohysi.

Ad.2.
Pani Przewodniczqca przedstawila proponowany porzqdek obrad:

ffs

1. Otwarcie obrad XXXI Sesji Rady Miejskiej w Sura2u.
2. Przyjgcie porzqdku obrad.
3. Projekt uchwaty w sprawie zmian w budZecie gmny na2022r.
4. Projekt uchwaly w sprawie zwolnienia Dyrektora z obowipku realizacji

tygodniowego obowi4zkowego wymiaru godzin zajgt, dydaktycmych,
wychowawczych i opiekuriczych.

5. Projekt uchwaty w sprawie zmiany Uchwaty Nr XXIX/178122 Rady
Miejskiej w Sura2u z dnia23 luty 2022r. w sprawie udzielania pomocy
finansowej Powiatowi Bialostockiemu na dofinansowanie zadania pod
naz\Nq,,Opracowanie dokumentacji projektowej na: Przebudowg
z rozbudowq drogi powiatowej Nr l5l7B TuroSri Dolna - Stra| wraz
z przebudowq mostu na cieku bez nazwy Wm Kowale (gm. Suraz)"

6. Projekt uchwaty w sprawie wyraZenia zgody na ustanowienie slu2ebnoSci
przesylu na nieruchomoSci stanowiqcej wlasno66 Gminy Sural (dz. nr 37
mp.2l).

7. Projekt uchwaty w sprawie wyrr2er,ia zgody na ustanowienie slu2ebno6ci
przesylu na nieruchomoSci stanowi4cej wlasno66 Gminy SuraZ (dz. nr 182
mp.37).

8. Projekt uchwaty w sprawie upowainienia Kierownika Miejsko-Gminnego
OSrodka Pomocy Spolecmej w SuraZu do prowadzenia postgpowari
dotyczqcych przymawania Swiadczenia pienig2nego przyslugujqcego
z tltulu zapewnienia zakwaterowania i wy2ywienia obywatelom Ukrainy.

9. Projekt uchwaty w sprawie oceny zasob6w pomocy spolecznej dla Gminy
Sura2 zarok 2021.

l0.Przedlo2enie informacji dotycz4cej corocznej analizy stanu gospodarki
odpadami komunalnymi, zgodnie z ustaw4 z dnia 13 wrze6nia 1996r.
o utrzymaniu czystoSci i porzqdku w gminach /Dz.U.22021 poz. 888/.
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I I . Sprawozda nie z realizacii gminnego programu wspolpracy Gminy SuraZ

z' orgxizacjanri pozarz1dowymi oraz innymi podmiotami prowadzqcymi

&ialalnoSi pozytku publicznego za 2027r.

l2.Przyjgcie protokolu obrad z XXX sesji Rady Miejskiej w Sura2u'

1 3 . Informacj a Burmi strza Sw aza z podj gtych dzialaf, m i gdzy sesj ami'

l4.Zapytania i wolne wnioski.
l5.Sprawy r6me.
16.Zakoiczenie obrad XX)C sesji Rady Miejskiej w Surazu'

Radni Rady Miejskiej w Surazu porzqdek obrad przyjgli 13 glosami za, ptzy 13

osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zal4cznik do protokolu.

Ad.3.
Zapomano radnych z projektem uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy na

2022r.
Pan Bibulowi cz zwr6cil sig z pytaniem , iakq cz95t, Srodk6w z paragrafu 01095

Pozostala &ialalnoSi ptzeznaczono na utrrymanie i opiekg antierz1t?
pani skarbnik stwierdzila, i2 zabezpieczono na ten cel kwotg 3 950,00 zl.

z przeznaczeniem na sterylizacjg i kastracjg zwierz1t - uslugi weterynaryjne'

Pani Dziemianiuk zwr6cila sig z pytaniem, czy jrt| zapadl prawomocny wyrok

w sprawie opieki nad zwierzgtanri odebranymi rolnikowi z gminy Suraz? W tej

chwili zwierzgta sq na utrzymaniu gminy, a wyrok uwzglgdnia dla rolnika 5 letni

zakaz posiadania zwierzqt. Co w takiej sytuacji, kto bgdzie wlaScicielem tych

nxierz4t, kto bgdzie musial je utrzymywad?
Radca prawny Pani Nikitiuk, stwier&ila, i2zapadl w tej sprawie wyrok, niestety

Gmina SuraZ nie jest stronq w powy2szej sprawie i wyroku tego nie otrzymala.

Z informacji, kt6re uzyskala radca w powy2szym wyroku zabraklo otzeczenia

dotycz4cego dalszego losu zwierz4t, kt6re powinny byt przekazane na Skarb

Panstwa, jako kara dodatkowa dla rolnika, kt6re sq na utrzymaniu gminy,

a stanowi4 w dalszym ci4gu wlasnoSd rolnika. Taki wniosek nie zostal zloaony

przez Prokuratoral4cznie z aktem oskar2enia. S4d nie m6gl orzeka6 ponad akt

oskarZenia, dlatego sprawa antierz4t tym wyrokiem nie zostala uregulowana.

Gmina w zwiqzku z tym zloiryla w ubieglym tygodniu pismo do Prokuratora

z zapytaniem, co zrobiono w naszej sprawie, ale tez aeby gminie zezwolono na

rp.r.duZ ty.t ztvierz4t. Po to, aby Srodki uzyskane ze sprzedilry chociaZ w czgSci

pot.yty tosa utrzymania zwierzqt Gmina w migdzy czasie prowadzi

postgpowanie egzekucyjne w stosunku do rolnika. w dalszej czgsci gmina

przyst4pi do egzekucji z nieruchomoSci.

iuri pire*oOii"r4"azwr6ctla sig z pytaniem, dlaczego gmina nie wzigla udzialu

w tym postgpowaniu, gdyZ jest stron4 w powy2szej sprawie?

Radca prawny stwierdzila, i2 cy. ,,nie ma w tej sprawie stron zainteresowanych

w sprawie kamej: pokrzywdzony, oskar2ony. Nasi pracownicy skladali zeznaria

w postgpowaniu prowadzonym, ale stronq jako tak4 nie byliSmy, bo nie jesteSmy
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pokzywdzonymi. Poniewaz koszy obci4zaj4 rolnika i de facto nawet jak gmina
je ponosi, to ono ma roszczenie do rolnika, natomiast nie jest stron4
w postgpowaniu kamym. Nie bgdqc stron4 nie mamy mo2liwoSci brania udzialu
w postgpowaniu kamym." Teraz,to Prokuratura musi podjqi dalsze decyzje.
Pan Woloszcryk stwierdzil, i2 przy przestuchaniu pracownik6w nale2alo
wnioskowa6 do Prokuratury o ujgciu gminy jako Swiadk6w w/w sprawie.
Radca prawny stwierdzila, i2 to Prokurator c)rt. ,,w akcie oskar2enia powinien
wnioskowad o przepadek dowod6w w postaci tych nrierz1t, ale Prokurator tego
nie zrobil.' '
Pani Przewodnicz1ca stwierdzila, i2 cyt. ,,gdzie byla gmina przez tyle miesigcy,
Zeby sprawdzi(,, czy my tam jeste6my w tym akcie oskar2enia?"
Radca prawny stwierdzila, iz gmina nie ma takich mo2liwo$ci, ani wgl4du do akt
sprawy. cyt. ,,Nie mo2na bylo tego przewi&ie6, Ze Prokurator tego nie zrobi.
Byli6my przekonani, 2e wraz z wyrokiem S4du zostanie rozstrzygnigta sprawa
dal sze go bTlu ntt ier z4t."
Pani Przewodniczqca z,r6clla sig z pytaniem, czy w czasie trwania sprawy Pan
Burmistrz kontaktowal sig z Prokuratorem?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 osobi6cie kontaktowal sig z Prokuratorem
w powyZszej sprawie, informuj4c ich o ponoszonych kosaach przez Gming Suraz
na utrzymanie zwierzqt.
Pani Przewodnicz4ca wnioskowala, aby wyst4pi6 z postgpowaniem
egzekucyjnym na nieruchomoSci dluznika, gdyz zalegloS( wobec gminy
na chwilg obecn4 wynosi ok. 80 tys. zl.
Radca prawny stwierdzila, iZ nie ma przeciwskazarl, aby wszczqt powylsz4
procedurg, ale gmina bgdzie musiala ponieSi dodatkowe koszty, tj. oszacowanie
warto$ci nieruchomo5ci przez rzeczomawcg. W przypadku, jak egzekucj a okaze
sig skuteczna i uda sig sprzedai dzialki, to poniesione koszry przez gming zostan4
z*r6cone.
Pani Dziemianiuk zwr6cila sig z pl.taniem, czy Gmina poniosla wydatki
z t),tulu pomocy obywatelom Ukrainy przebywajqcych na terenie gminy Sura2?

Pani Skarbnik r1*ls1dzila, i2 z budiLetu gminy nie wydatkowano Srodk6w
finansowych na pomoc obywatelom Ukrainy. Wsrystkie Srodki s4 dotacjami
celowymi z budzea Paistwa.
Pan Woloszczyk zutr6cll sig z pytaniem, czy na obslugg zadah zwiqzanych
z pomocQ obywatelom Ukrainy, gmina tez poryskala Srodki od Paristwa?
Pani Skarbnik stwierdzila, i2 na obslugg przewidziane jest 2o/o z dotacji 3060,00
zl na pomoc zwiqzanqzv,ryplat4 300 zl. obywatelom z lJkrainy.
Pan Owczarczuk stwierdzi, iz w dzisiejszych zmianach w bud2ecie sq

zabezpieczone 6rodki finansowe na zakup traktorka/kosiarki do trawy. Stwierdzil
radny,izza jego kadencji zakupiono juz jedn4 kosiarkg, kt6ra miala obslugiwa6
teren calej gminy l4cznie z placem przedszkola i szkoty.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 kosiarka samojezdna, kt6ra byla na stanie szkoly
odm6wila juZ calkowicie posluszef stwa, a traktorek/kosiarka, kt6ry jest na stanie
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gminy w okresie letnim jest bardzo intensywnie wykorzystywany (stadion, parki,

ilu" ,u Domem Kultury). W zwiqzku z czym, jest potrzeba zakupu drugiego

iraktorka/kosiarki do szkoty i o tym fakcie ju2 wczeSniej Paristwa informowalem.

W przypadku awarii obecnej kosiarki bgdziemy mogli wykorzysta6 nowy sprzqt'

pani Kiosko wnioskowala, aby przydzieli6 jq na stan jednemu pracownikowi

gospodarczemu, kt6ry bylby za ni4 odpowiedzialny.

Fun O*.r*.ruk stwierdzil, i2 skoro w gminie mamy juz jedn4 kosiarkg, a drug4

zakupujemy do szkoly, to zdaniem radnego nalezy takq samq kwotg, tj' 14 tys' zl''
prze./rriczy(, na zakup dodatkowej kosiarki do obslugi teren6w wok6l swietlic,

plac6w zabaw, gdyz w tej chwili robiq, to soltysi wlasnym sprzgtem'

Fan Burmistrz stwierdzil, i2 czasami tereny wok6l Swietlic s4 koszone przez

pracownik6w gospodarczych.

Fani Wyszkowska stwierdzil a, i2 moae kupmy kosiarkg do ka2dej wsi, cyt' ,, to

dlaczegt mamy sig oszczgdza€, ta wies bg&ie miala, tamta nie bgdzie miala.

Proszg Paristwa docho&imy do absurdu. Je2eli do tej pory byty pewne lltutty
rozstrzJgane i kwestia wywozu sprzgtu poza SuraZ" nie stanowila problemu,

gdy|tiodleglo$6 niejest uZtakduaa. Nasi stuchacze,kt6rzy nas ogl4daj4, to sig

po prostu burzq.
Mieszkaniec Sura2a stwierdzil, i2 istotn4 rzecz4jest kwestia dopilnowania, aby

tylko jedna osoba (pracownik gospodarczy) uZytkowala jednq kosiarkq i by\a za

niq odpowiedzialna.
pani Dziemianiuk srwierdzila, i2 w dzisiejszych zmianach w budzecie, cyl ,, jest

zapis, 2e kupujemy jednq kosiarkq do szkoty i do przedszkola, kt6r4 bgdzie

obstugiwal konserwator szkoty. Nie bylo mowy na komisjach o Zadnych

kosiarkach dla solectw."
Pan Woloszczyk zwr6cil sig z pytaniem do Pana Burmistrza, czy widzi potrzebg

zakupu kosiarki do poszczeg6lnych solectw, cry te7nie?
pan burmistrz zwr6cil sig z pytaniem, a kto by obstugiwal tg kosiarkg? Je2eli

mialby by6 to pracownik gminy, to korrysta on z kosiarki kt6r4 mamy na stanie

gminy.
Fani bziemianiuk stwierdzila, iZ w ubiegtych latach byl ptryz'Fwany fundusz

solecki i za te Srodki solectwa mogty zakupid kosiarkg.
panOwczarczuk stwierdzil, i2jego propozycja byla, aby zakupi6jedn4 kosiarkg

na solectwa. Skoro uwa2ajq radni, 2e te dwie kosiarki, kt6re bEd4 na stanie gminy

obstuz4 solectwa, to tak moze zosta6. Wystqpil do Pana Burmistrza, aby

dotrrymal obietnicy i w tym roku ten sprzgt obstu2yl calq gming i sig nie zepsul.

pan iurmistrz stwierdzil, i2 gwarancji, i,E sprzgt sig nie zepsuje , nie moae zloirye

i w ramach mo2liwoSci postaramy sig kosi6 w solectwach'

Solrys Rynek, Pan Litwiriczuk, stwierdzil, iz do tej pory soltysi kosili swoim

rprzgt..'i ponosili koszty zakupu paliwa. Nikt sig nas nie pytal, czy mamy

paliwo do kosiarek?
Prryst4piono do glosowania projektu uchwaty.
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Wynik glosowania: 13 os6b za, przy 13 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal1cmik do protokolu.

Ad.4.
Zaponrano radnych z projektem uchwaty w sprawie zwolnienia Dyrektora
z obowipku realizacji tygodniowego obowiqzkowego wymiaru godzln zajg(,
dydaktycznych, wychowaw cry ch i opiekuriczych.
Pani Przewodniczqca stwierdzila, iZ romtowa na komisjach byla o zwolnieniu
Pani Dyrektor z3 godzinzajgt, dydakrycznych,wychowawczych i opiekuriczych,
a w projekcie uchwaty zr,valniamy Pani4 Dyrektor z calego pensum.
Pan Burmistrz stwierdzil, iLw prrypadku niepodjgcia tej uchwaty, Pani Dyrektor
bgdzie zwolniona jedynie z3 godzin, gdy2zapewnia jej to wcze6niejsza uchwala.
Pani Wyszkowska zr,vr6cila sig z pytaniem, cry te 3 godziny zwolnienia z pensum
jest uwzglgdnione w arkuszu organizacyjnym na rok szkolny 2022/2023?
Pan Burmistrz stwierdzil, i?powylsry arkusz uwzglgdnia te 3 godziny pensum.
Pani Wyszkowska zwr6cila sig z pytaniem, co w przypadku, gdy Rada zwolni
z calego tygodniowego pensum Pani4 Dyrektor, to kto bgdzie prowadzil te
zajgcia, i jakie to b9d4 godziny etatowe, czy ponadwymiarowe?
Pan Burmistrz stwierdzil, izprzewidziano godziny ponadwymiarowe w (wietlicy.
Prryst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 4 osoby za, 6 os6b przeciw, 3 osoby sig wstrrymaty,przy 13

osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zal4czn\k do protokolu.

Ad.5.
Zapoznano radnych z projektem uchwaly w sprawie zrniany Uchwaty Nr
XXIX/178/22 Rady Miejskiej w Surazu z drua 23 luly 2022r. w sprawie
udzielania pomocy finansowej Powiatowi Bialostockiemu na dofinansowanie
zadania pod nazw4 ,,Opracowanie dokumentacji projektowej na: Przebudowg
z rozbudow4 drogi powiatowej Nr 15178 Turo6ri Dolna - SuraZ wraz
z przebudow4 mostu na cieku bez nazwy Wm Kowale (gm. Suraz)"
Przystqpiono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 13 os6b za, VZy 13 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal4cmlk do protokolu.
Pan Bibulowicz stwierdzll, iZ dziS dokladamy z budietu Srodki na wykonanie
dokumentacji projektowej napowylsza drogg. Jezeli dojdzie do wykonania tego
odcinka drogi 50 na 50 z Powiatem, to czy Gming bgdzie sta6 na wykonanie, tak
drogiej inwestycji?
Pani Dziemianiuk stwierdzila, iZ cy1,,. ,,wcze$niej, czy p6iniej tq drogg trzeba
bgdzie zrobit, i t4 dokumentacjg r6wnie2, jezeli bgdziemy sig przymierza| do tego
zaftzy, cztery lata, zapewniam,hekoszt wykonania dokumentacji bgdzie jeszcze
wyZsry. Takie jest moje zdanie."
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przewodnicz4ca Rady stwierdzila, i2 lqcznie z Powiatem bqdziemy stara6 sig

pozyska6 Srodki na ien cel z innych zr6del' Tak, aby wklad gminy byl jak

najmniejszy.
pan gibuto*l cz zwticil siQ z pytaniem, czy Powiat do programu Polski Lad

zglosil wnioski uwzglgdniajqce drogi na terenie naszej gmttry?

p"an Burmistrz stwierdzil, iL Powiat skladal wniosek na wykonanie/przebudowq

mostu w Doktorcach, ale wniosek nie uzyskal dofinansowania. Nie wie Pan

Burmistrz, czy przypadkiem nie zostat on jeszcze taz zloZony przy ostatnim

naborze ao piogi*u Polski tr ad. Z pierwszego rozdania, Starostwo otrzymalo

dofinansowanie na rozbudowg/ przebudowq siedziby Starostwa'

Ad.6.
zapoznano radnych z projektem uchwaly w sprawie wyru2enia zgody rta

ustanrowienie sfuZebnosci przesytu na nieruchomoSci stanowiqcej wlasnoS6

Gminy SuraZ (dz. ru.37 mP.2l).
Pan Slkretarz stwierdzil, iz stuzebnoS6 przesytu dotyczy rozbudowy przylqcza

energetycznego PGE w wysokoSci jednorazowej zadaq na tzecz gminy

* tio.i. 27Z2,OO zl., dodatkowo wszystkie koszty sqdowe, notarialne ponosi

PGE Dystrybucja S.A. Oddzial Biatystok'
Prryst4piono do glosowania projektu uchwaty.

Wynik'gtoso*ana: 14 os6b za, ptzy 14 osobach obecnych' Imienny wynik

glosowania stanowi zal4cznik do protokolu.

Ad.7.
zapoznano radnych z projektem uchwaty w sprawie wyraZenia zgody na

us;nowienie stu2ebnoSci przesytu na nieruchomosci stanowi4cej wlasnosd

Gminy Sura2 (dz. nr 182 mP.37).

Pan Sekretarz stwierdzil, iZ sluzebnos6 przesytu dotyczy istniej4cego przylqcza

wod.-kan. do dziatki na ul. Mostowej, na kt6rej zaplanowano budowg sklepu.

Ustalono jednorazow4 zaplatq la rzecz gminy w wysokoSci 500 zl' plus koszty

sporzqdzeniaaktu notarialnego, kt6re bgd4 po stronie zainteresowanego.

Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.

wynik^gtosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik

glosowania stanowi zal1cmlk do protokotu.

Ad.8.
zapozrrano radnych z projektem uchwaly w sprawie upowainienia Kierownika

tvtielst<o-cminnego os.oot<a Pomocy Spolecznej w Surazrr do prowadzenia

postgpowan dotycz4cych przyznawaria Swiadczenia pienigZnego

prryr-t g";q"" go ztyn*l zapewnienia zakwaterowania i wy{wienia obywatelom

Ukrainy.
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Pan Woloszczyk zwr6cil sig z pytaniem, czy w zwi4zku ze zwigkszeniem zadah
w Miejsko Gminnym OSrodku Pomocy Spolecmej w Sura2u przewiduje sig
zwigkszenie etatu?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 Gmina nie przewiduje zwigkszenia etat6w
w MGOPS. Bgdzie to zadanie realizowane w ramach posiadanych zakres6w
obowiqzk6w pracownik6w.
Pan Woloszczyk stwierdzil, iz ten zakres zadah mo2na bylo przekazat,
pracownikowi dla kt6rego zmniejszyl sig zakres obowiqzk6w, gdyL ptzekazano
w zarz4d sie6 wod.-kan. do Wodoci4g6w Podlaskich.
Pan Burmistrz stwier&il, i2 czg(t zadah ztxiryanych z obslugq obywateli Ukrainy
pozostaje w zakresie pracownika Urzgdu, a czgSt, zostalaprzekazana do MGOPS
w Sura2u.
Pani Wyszkowska zwr6cila sig z pytaniem, e4 w ramach wykonywania tych
dodatkowych obowi4zk6w przewiduje sig pracownikowi wzrost wynagrodzenia
przewidzianego na obslugg powylszego zadania?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 s4 to niewielkie Srodki przewidziane na obslugg
lyyplat 300 plus obywatelom z Ukrainy. Na realizacjg zadania dotycz4cego
wyplat 40 zlnakuhdego obywatela z Ukrainy, Parisfwo rJeprzymalo Srodk6w na
ich obslugg.
Przyst4piono do glosowania projektu uchwaly.
Wynik glosowania: 13 os6b za, I osoba sig wstrzymala, przy 14 osobach
obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zalqcmik do protokolu.

Ad.9.
Zapoznmo radnych z projektem uchwaly w sprawie oceny zasob6w pomocy
spolecznej dla Gminy Sura| za rok 2021.
Pani Wyszkowska wnioskowala do Kierownika MGOPS, Pani Beaty Holak,
o kr6tkie podsumowanie pracy O6rodka w roku 2021 .

Pani Holak stwierdzila i2 najwazniejszym problemem jest organizacja
specjalistycmych uslug opiekuricrych realizowanych w miejscu zamieszkania
os6b posiadajqcych orzeczenie lekarskie. Na rok 2022 przewidziany jest budzet
250 tys. zl. refundowany w 100% z dotacji celowej Paristwa. W caloSci jest
przemaczoty na pokrycie koszt6w specjalist6w prowadzqcych zajgcia z osobami
zakwalifikowanymi do progrzrmu. Efekty prowadzenia takich zajgt sq bardzo
budujqce izadawalaj4ce, ale wymagaj4 bardzo du2ego nakladu naszejpracy,gdyi
to OSrodek wyszukuje specjalist6w i podpisuje z nimi umowy. Drugim wa2nym
zadaniem OSrodka na chwilg obecn4 jest pomoc obywatelom Ukrainy.
Pan Woloszcryk zwr6cil sig z pytaniem, czy O5rodek wszcz-$ czynnoSci i udzielil
pomocy mieszkaricowi Doktorc?
Pani Holak stwierdzila, i2 odnoSnie naszych podopiecmych obowiqzuje nas

ochrona danych osobowych. Zgloszenie zostalo przyjgte i podjgto odpowiednie
czynnoSci.
Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.
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Wynik glosowania: 13 os6b za, 1 osoba sig wstrzymala' przy 14 osobach

obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zalqcnikdo protokolu'

8

Ad.l0.
Zapoznano radnych z informacj4 dotycz4cq corocmej analizy stanu gospodarki

odpadami komunalnymi, zgodnie z ustawq z dnia 13 wrzeSnia 1996r'

o utrzymaniu czysto5ci i porzqdku w gminach lDz.U.22021 poz.888/.

Pan Bibulowicz stwierdzil, i2zprzedstawionej informacji wynika, iaprzekazano

36 ton odpad6w ulegaj4cych biodegradacji, jest to drastyczny wzrost w stosunku

do roku poprzedniego. Zwr6cil sig radny z pytaniem, skqd ten wzrost skoro

wigkszoS6 mieszkaric6w zadeklarowalo kompostowniki do zbi6rki odpad6w

ulegaj4cych biodegradacji, to jest ok. l0% wsrystkich zebranych odpad6w?

Pan Sekretarz stwierdzil, i2 w poprzednich latach rzeczywiScie byl ten wska2nik

mniejsry, gdyZ wynosil ok. 5%. Stwierdzil,izwtymroku bg&ie przeprowadzona

kontrola kompostownik6w.
Pan Bibulowicz wnioskowal, aby zwigkszy6 doplatg do kompostownika, gdy?

w sqsiednich gminach, ta doplata jest duZo wigksza, niz w naszej gminie.

W gminie TuroSi KoScielna, ta doplata wynosi 9 zl, a w gminie Sura2 I zl.

Pan Sekretarz stwier&il, i2 do tematu mozemy wr6ci6 przy ustalaniu najblizszych

stawek na odbi6r odpad6w komunalnych.
Pan Bibulowicz zwr6cil sig z pytaniem, czy Pan Burmistrz rozmawial z innymi

gminami w sprawie podjgcia wsp6lnych dzialah, kt6re wptyngtyby na

znniejszenie wysoko5ci stawek odpad6w komunalnych, gdy2 inne gminy maj4

duio nilsze stawki, niZ gmina Sura'Z?

Pan Burmistrz stwierdzil, i2 w wigkszych gminach, te koszty sq mniejsze ni2

w gminie tak malej, jak nasza. Koszty rozbrjajq sig na wigksz4 liczbq

mieszkarlc6w. Nowe przepisy odbioru odpad6w i dostarczania ich do instalacji

skladowania odpad6w, r6wnie2 generuj4 wyZszekosay dla Gminy.

Pani Przewodnicz1ca zwr6cila sig z pytaniem, czy nasza gmina prowadzila

rozmowy z innq instalacjq regionalnq skladowania odpad6w?

Pan Burmistrz stwierdzil, iz to nie gmina prowadzircntowy, a jedynie jest to po

stronie podmiotu odbieraj4cego odpady z naszego terenu.

Pan Jaroszko zaproponowal, aby gmina dofinansowywala do gospodarki

odpadami, co zmniejszy te|koszty dla mieszkaric6w gminy Sura2.

Pan Owczarczuk zwr6cil sig z pytaniem, cry projekt odbioru foli rolniczych od

rolnik6w z terenu Gminy Suraz zostal juz zamknigty, czy jest jeszcze

realizowany?
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 czgi', foli rolnicrych zostala iuz odebrana, ale projekt
jest w trakcie realizacji.
Pan Woloszczyk zwr6cil sig z pytaniem , czy przepisy na t4 chwilg zezwalalq, aby

gmina dofinansowywala do gospodarki odpadami? Zdaniem radnego warto

przeznacryt Srodki finansowe w bud2ecie gminy na ten cel.



Pani Wyszkowska stwierdzila, i2 umowa aktualna odbioru odpad6w z firm4 jest
do kofica grudnia 2022. Analizrtj4c sprawozdanie ze stanu gospodarki odpadami
komunalnymi za rok 2021, r6mica migdzy rokiem 2021, a 2022 jest bardzo du2a.
Bg&ie jeszcze wigksza, jak gmina nie zacznie szuka6 sposobu na obnizenie
koszt6w wywozu odpad6w. Zdaniem radnej, warto odci4iryt, mieszkaric6w
i wprowadzid ruryzsze kwoty za kompostowniki. Na koniec roku 2021 , z oplat od
mieszkafc6w, pozostala nadwyi:ka 4l tys. zl. do rozdysponowania.
Pan Sekretarz stwierdzila, i2 ta nadwyifi<a w systemie gospodarki odpadami jest
skumulowana z kilku lat. Mo2e by6 ona wydana tylko i wylqcznie na gospodarkg
odpadami. Ustalajqc stawki na obecny rok, brane byty pod uwagg, te
wygenerowane oszczgdno5ci. Stwier&il, i2 w poprzednich latach do przetargu na
odbi6r odpad6w komunalnych startowaly tylko dwie firmy. W ubiegtym roku, do
dzialalno6ci regulowanej, dopisaty sig jeszcze dwie kolejne firmy, co zwigkszylo
konkurencje na rynku. Podsumowuj4c ostatni przelarg i ceny zaproponowane na

odbi6r odpad6w, to firma z l-ap, graniczqca z gmin1 Sura2, zaproponowala
wysokq ceng za odbi6r 1 tony odpad6w.
Pani Dziemianiuk stwierdzila, i2 w gminie Turo56 Ko6cielna odbi6r odpad6w
odbywa sig dwukotnie w ci4gu miesi4ca, ale w okresie od czerwca do sierpnia,
nie tak, jak jest w gminie SuraZ od kwietnia do paZ&iemika. Zdaniem radnej, ta
sytuacja nie wplywa znacznie na ilo56 tonaZu odbioru odpad6w, alemaznaczenie
przy wygenerowaniu wigkszych koszt6w transportu, koszt6w pracowniczych.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 TuroSri Ko6cielna nie jest miastem, jak Suraz, gdzie
jest obowiqzek dwukrotnego odbioru w ci4gu miesi4ca w okresie letnim.
Pan Karczewski stwierdzil, iz liczba mieszkafc6w na koniec roku 202 I byla 193 I
os6b, liczba zlo2onych deklaracji 509, za{ szacunkowa liczba os6b ujgtych
w deklaracjach jest 1470, wigc co sig stalo z tymi brakuj4cymi osobami?
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 w og6lnej liczbie mieszkaric6w sq ujgte osoby

zameldowane, ale w rzeczywistoSci nieprzebywaj4ce w gminie SuraZ.

Wystosowano 37 wezwah do zlo2,enia deklaracji, odzew mieszkaric6w byl duzy.

Sq te2 mieszkahcy, k1.irrzy skladajq deklaracje na czas wakacji. Do planu

gospodarki odpadami zakladali5my mniejsz4 liczbg mieszkaric6w, ni2 jest

w chwili obecnej, tj. 1470 os6b.

Pani Klosko mtftcila sig z pytaniem, w jaki spos6b sq prryjmowane odpady od

mieszkaric6w do punktu selektywnego w SuraZu? Stwierdzila radna, i2 w gminie
tr-apy mieszkaniec jest sprawdzany, cry niezalegaz platnoSciami w gminie?

Pan Seketarz stwierdzil, iz odpady do punktu mog4 prrywieS6 mieszkancy objgci

systemem wywozu odpad6w i musz4 mie6 koniecmie zloionq deklaracjg.
Zdaniem radnej, Pani Klosko, naleilaloby w tym wypadku skontrolowa6, czy
mieszkaniec rie zalega z platno5ciami.
Pan Sekretarz stwier&il, i2 w stosunku do os6b zalegaj4cych z platno6ciami jest

prowadzona windykacj a.

Pan Owczarczuk zurr6cil sig z pytaniem, jak jest w przypadku prryjmowania do
punktu selektywnego opon samochodowych i opon rolnicrych?
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Pan Sekretarz stwierdzil, i2 system gospodarki odpadami jest dedykowany dla

os6b prowa&qcych gospodarstwa domowe, a nie prowadz4ce dzialalno66

gospodarcz4, rolnicz4. Sq firmy prywatne, kt6re przyjmuj4 odplatnie tylko

i wylqcznie opony rolnicze. W naszym punkcie jedynie przyjmujemy opony

samochodowe 4 szt. rocmie od gospodarstwa.

Pani Przewodnicz4ca wnioskowala aby ponowi6 informacje na stronie gminy

o firmach odbierajEcych opony rolnicze.
Pan Woloszczyk wnioskowal, aby szuka6 rozwiqzait, kt6re wptynqlyby na

zmniejszenie koszt6w odbioru odpad6w komunalnych od mieszkaric6w.

Radni przyjgli powylsz1 informacjg.

Ad.ll.
Zapoznano radnych zrealizacj4 gminnego programu wsp6lpracy Gminy Sura2

z organizacjarrti pozarzqdowymi oraz innymi podmiotami prowadz4cymi

dzialalno# po2yku publicmego za 202b.
Radni nie wnieSli uwag.

Ad.l2.
Przyjgcie protokolu zXXX sesji Rady Miejskiej w SuraZu.

Przystqpiono do glosowania protokolu.
Wynik glosowaria: 12 os6b za, 2 osoby sig wstrrymaty, przy 14 osobach

obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zal1cmlk do protokotu.

Ad.t3.
Burmistrz Sura2a, Pan Henryk Lapiriski, przedstawil informacjg z podjgtych

dzialai mi gdzy sesj ami :

- udzial w wyjazdowym posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i Komisji ds.

Gospodarki i Bud2etu,
- udzial w konferencji w sprawie przyszlych program6w ia rzecz rolnictwa
w Polsce,
- spotkanie z Dyrektorem Powiatowego Zarzqdu Dr6g w Bialymstoku w sprawie

uwag mieszkaric6w do projektowanej drogi powiatowej Rynki-Sredzifskie,
- spotkanie i rozrnowy z DlTektorem Zespofu Szk6l i Plac6wek OSwiatowo-
Wychowawcrych w Sura2u w sprawie arkusza organizacyjnego na rok szkolny
2022-2023,
- spotkanie i rozmowy z Dyrektorem MGOK w Sura2u w sprawie organizacji

festynu Grodzisko,
- udzial w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i Komisji ds. Gospodarki i Budzetu,

- spotkanie z Komendantem Komisariatu Policji w l-apach.
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Ad.r4.
Zapytania i wolne wnioski.
Pani Przewodnicz4cazapoztala radnych z podaniem MGOK w SuraZu w sprawie
przekazania dotacji z bud2etu gminy na zakup ksiqZek do biblioteki miejskiej.
Radni zdecydowali do tematu wr6cii na spotkaniu komisji.
Pani Przewodnicz4ca zapoznala radnych z pismem Sohysa Zawyk, Pani Anny
Wilenty, wraz z zal4czonymi listami mieszkartc6w Zawyk w sprawie dalszego
losu budynku gminnego w Zawykach (Swietlica). Pismo stanowi zal4cznik do
protokolu.
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 zostanie w najbli2szym czasie zlolony wniosek na
dofinansowanie remontu kuchni, stol6wki w szkole w ramach programu Posilek
w domu i w szkole. Jest mo2liwoS6 otrzymania dodatkowej punktacji za
wskazanie przygotowywania posilk6w r6wniez do przedszkola, w nttiqzku
z czym wyst4pil do radnych o podjgcie decyzji w tym temacie.
Pani Przewodniczqca zaproponowala do tematu wr6ci6 na spotkaniu komisji.
Pan Owczarczuk zwr6cll sig z pytaniem, czy ivi, zapadla ostateczla decyzja
w sprawie dalszych los6w budynku w Zawykach (Swietlicy)?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 zgodnie z wolq wigkszoSci mieszkaric6w Zawyk
budynek gminny (Swietlica) bgdzie remontowany.
Zdaniem radnego, Pana Mlodzianowskiego, jest on za budow4 nowego
budynku/Swietlicy, ale nie b9d9 przeciw wigkszo3ci mieszkaric6w, kt6rzy wol4
remont juZ istniejqcego budynku.

Ad.15.
Sprawy r62ne.
Pan Sekretarz zapoznal radnych z odpowiedziq Powiatowego Zarz1du Dr6g
w sprawie planowanej budowy rowu prry drodze powiatowej Rynki-Sredziriskie.
Sohys Rynek, Pan Litwiriczuk, stwierdzil, i2 Starosta Powiatowy wyrazil chg6
zorganizowania drugiego spotkania z mieszkaricami w powyzszej sprawie.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 nie jest przeciwny temu spotkaniu i chgtnie we2mie
w nim udzial.
Soltys Rynek wnioskowal o naprawg ogrodzenia za Swietlicq w Rynkach oraz
zamontowanie drzwi do WC zewngtrzrego. Wnioskowal sottys o wprowadzeniu
do bud'Zetu wynagro&enia soltysom za wynajem i opiekg nad Swietlicami.
Pani Przewodniczqca zaproponowala do tematu wr6ci6 na spotkaniach komisji.
Mieszkaniec Sura2a zwr6cil uwagg, i2 zakup do gminy kosiarki jest wskazany,
ale wainym jest, aby kosiarka sfuiryla wyl4cznie do koszenia kawy, a nie do
zbierania li6ci, jak to ma miejsce w naszej gminie. W ten spos6b niszczy sig sprzgt
i co dwa lata gmina musi wymieniad kosiarki/traktorki. Zdaniem mieszkarica, nie
powinno bylo sig odbiera6 na rok 2022 solectwom Srodk6w z funduszu
soleckiego, gdyzw roku202l przekazali oni swoje Srodki soleckie do bud2etu
w celu zakupu autokaru szkolnego. Mo2na to bylo zrobi6 w nastgpnym roku.
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Skoro ju2 zakupiono kolejny autokar do gminy, to powinien on byi parkowany

w garalu, a nie na podw6rku.
Pan Burmistrz stwier&il, i2 autokar nie mieSci sig do garaZu, a drugie

pomieszczenie gara2u wymaga uporzqdkowania.-Pan 
Sosnowski zwr6cit sig z pytaniem, kto odpowie za kradzie| grzejnik6w

z budynku gminnego po bylej szkole w Zawykach i co zrobiono w powyZszej

kwestii? Wystapit radny o sprawdzenie zapisu w protokole, 2e Srodki uryskane

ze sprzedazy br,rdynku po bylej szkole w Zawykach bgd|przefi]E;czooe na budowQ

nowej Swietlicy w Zavtykach.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 k'radziel zostala zgloszona na policjg, sprawa jest

w toku. Z uzyskanych informacji od soltysa Zawyk i Zarz}du Stowarzyszenia

wynika, i2 grzejniki zostaly usunigte du2o wczeSniej, a teraz usunigto rury. Srodki

finansowe uzyskane ze sprzeduiry wycigtych grzejnik6w Stowarzyszenie

przemaczylo na dzialalnoS6 Stowarzyszenia.

Pan Sosnowski stwierdzil, i2 sprzgt straiacki zakupiony na potrzeby OSP

w Zawykach, jak np. motopompa, wgze s4 rozrzucone po calym budynku po bylej

szkolew Zawykach. Zwr6cil sig z pytaniem radny, cry tak to powinno wyglqda|?

Od gminy Z4dalo sig wszystkiego, a sami budynek doprowadzili do stanu

oplakanego. Budynek nadaje sig tylko do zburzenia.

Pan Mlodzianowski zwr6cil sig z pytaniem, co sig stalo z rozebran4 drewnianQ

podlogq ze Swietlicy w Zawykach?
Pan Burmistrz stwierdzil, ilpowyaszqpodlogg rozbierali mieszkaricy Zawyk pod

kierownictwem soltys i dobre deski z podlogi mialy by6 zloaone przy Swietlicy

w Zawykach. cyt. ,,Po rozebraniu tej podlogi deski znikngty, prawdopodobnie

wszystkie byly polamane,takleztwierdzil radny zZawyk, kt6ry pomagal przy

tej rozbi6rce."
Pan Mlodzianowski stwierdzil, iz oddaliSmy Swietlica w Zawykach tym samym

osobom, kt6rzy doprowa&ity budynek po bylej szkole do stanu, jaki zastaliSmy

na ostatniej wizji lokalnej.
Pani Zimnoch zwr6clla sig z pytaniem, czy kontaktowal sig Pan Burmistrz

z W6jtem Gminy TuroSri Ko6cielna w sprawie partycypacji w kosztach naprawy

drogi gminnej, kt6rej cz9S6 jest ta obszarze gminy TuroSri KoScielna?

Pan Burmistrz stwierdzil, i2 za czgst drogi polo2onej na terenie gminy Turosri

Ko6cielna, zaplaci ich gmina.
Pan Karczewski zwr6cil sig z pytaniefr, c4 juZ s4 wprowadzone zasady,

regulamin handlu w pi4tki i soboty przez rolnik6w i ich domownik6w

w wyznaczonym miejscu/targowisku prry ul. Rynek KoScielny w SuraZu?

Pan Sekretarz stwierdzil, iZ gmina nie ma obowiqzku przygotowywania

stanowisk, ale kazdy mieszkaniec moze wystawid swoje produkty lokalne

z samochodu, ewentualnie u2y6 swojego stolika. Jego obowiTkiem jest

posprz4tanie po sobie. Stwier&il, i2 takq informacjg prrygotuje gmina i jq
upublicmi.
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Pan Owczarczuk stwierdzil, i2 w chwili obecnej budynek szkoty jest wlasnoSciq
gminy, jak wcze6niej budynek byl pod Stowarryszeniem cyt. ,,mieszkaty tam
dwie rodziny, ten budynek jaki byl taki byl ale nie ciekl. Zwr6cil sig z pl.taniem
czy ktoS z gminy byl i sprawdzal, czy on nie zacieka? To on bardzo prgdko sig
nam zawali."
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 jeszcze za kadencji Stowarryszenia, w pewnych
miejscach ten budynek zaciekal.
Pan Owczarczuk stwierdzil, iZ wtedy byl naprawiany. MoZe teraz teL wafio
byloby go naprawid. Co zaS tyczy sig desek z podlogi w Swietlicy, to radny Pan
Mlodzianowski otrzymal informacjg sms od Pani Soltys o rozbi6rce podlogi,
jednak radny byl nieobecny. Wigkszo66 mieszkanc6w uczestniczyla i ja jako
radny. cyt. ,,Dw6ch radnych niestety nie znalazlo czasu na to, a teraz chcq
rodicza( i ja tam bylem i te deski widzialem, 2eby{przyszedl i pom6gl rozbierat,
bo to te2 gmina na tym zyskala, to by6 wiedzial , gdziete deski s4."
Pan Mlodzianowski stwierdzll, i2 Zadnego sms nie otrzymal.
Pan Bibulowicz wnioskowal o naprawg drogi dojazdowej do placu zabaw
w Sredziriskich.
Pan Jaroszko wnioskowal o uaktualnienie oplat za wynajem sali w Swietlicach
w Rynkach i w Zimnochach. Zwr6cil sig radny zpytarriem, gdzie majduje sig
w chwili obecnej agregat mobilny zakupiony przez gming?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2zaajduje sig on przy przepompowni w miejscowoSci
Sredziriskie. Zgodnie z sugesti4 radnych na ostatnim posiedzeniu komisji olaty
zawynilem sali w Swietlicach bgd4 ustalane zkahdym sohysem indywidualnie.
Soltys Kowal Pan Motoszko wnioskowal o wyr6wnanie drogi zwirowej
prowadz4cej do Kowal.
Pan Woloszczyk zwr6cil sig z pytaniem do radcy prawnego, na jakim etapie jest
sprawa wieiry w Doktorach i jakq planuje dzialalno66 obecny wla5ciciel bytych
teren6w OSrodka Fasty? Wycigto na tym terenie 4 ha drzewostanu i nic sig dalej
nie dzieje.
Pan Burmistrz stwierdzi, iz juz kilkakrotnie odpowiadal na te pytania. Na
powyZszym terenie pierwotnie zaplanowano budowg Domu Pomocy. Nie mamy
informacji, czy projekt uzyskal dofinansowanie. W przypadku trwajqcej
inwestycji wszyscy wla6ciciele dzialek s4siednich zostaliby poinformowani.
Pani radca prawny stwier&ila, iz Starostwo Powiatowe prowadzi postgpowanie
w sprawie rozbi6rki samowoli budowlanej, tj. wiezy w Doktorcach. Gmina nie
jest stron4 w tej sprawie i nie ma informacji na jakim jest etapie.
Pani Przewodniczqca zaproponowala, aby wyst4pii do Starosty Powiatowego
z zapy taniem na j akim etapie j est powy Zsza spr aw a.

Zdaniem radnego, Pana Danilczuka, konsultacje spoleczne mieszkaric6w
w sprawie dokumentacji na drogg powiatowq Rynki-Sredziriskie powinny byty
byi przeprowadzone przed zloleniem projektu, raz, dwa, a mo2e nawet trry razy,
jak jest taka koniecznoSd. Nie prryjeAdia sig w ostatnim momencie z gotowcem
i stawia sig spolecznoSt, przed, faktem dokonanym.
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Pan Burmistrz stwierdzil, i2 rczmowy wczeSniejsze nie maj4 sensu, jak nie ma

proj eknr/dokumentacj i drogi.
Pan Jaroszko zwr6cil sig z pytaniem, kiedy zostanie zakupiony do gminy bus?

Pan Sekretarz stwierdzil, i2 zostalo ogloszone zapytarie ofertowe.

Soltys Rynek wnioskowal, aby nastgpne spotkanie w sprawie drogi Rynki-

Sredziriskie zorganizowae w innych godzinach oddzielnie mieszkafcom Rynek

i mieszkaricom Sredzirlskie.
Pan Mlodzinowski wnioskowal, aby pismo w sprawie dalsrych los6w budynku

Swietlicy w Zawykach bylo dol4czone do protokofu lqcznie z listami os6b'

Pan Woloszcryk wnioskowal o zgloszenie do Powiatowego Zarz4du Dr6g

naprawy chodnika na dro&e powiatowej migdzy Leszriq, a Doktorcami.

Pan Owczarczuk wyst4pil do radcy prawrego o opinig, czy gmina moZe

upublicznid listy z podpisami os6b.

Radca prawny stwierdzila, i2 nie moina bez zgody ktldego mieszkarica

podpisanego na listach ich upublicznia6.
Pan Jaroszko zwr6cil sig z pytaniem, ile podatku wplywa do bud2etu gminy

z miejscowo6ci Doktorc i Leszni? Zdariem radnego jest to nie mala kwota, wigc

\ rypada, aby gmina wykaszala dzialkg gminn4, na kt6rej znajduje sig plac zabaw.

Ad.16.
Zakoiczenieobrad XXXI sesji Rady Miejskiej w SuraZu o godz. l23o .

Przew Miejskiej
ptzewod

Pani AgniesFka Ed

Agnieszka Edyta Fitipuuk Zanojda

Protokolowala: S. Filipczuk

I 2*lmojda
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SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 27 kvtietnia 2022 r_

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 13

Rezultat glosowania: Przyjgto
Glos

Pun kt
pozqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstrzymujqcy

1 Przyjqcie porzEd ku obrad 13 0 0

Kzysztof Bibubwicz ZA
Mirostaw Danilczuk ZA
J ulita mianiuk ZA

nieszka lipczuk oJ ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy KarczewJki ZA
Agniesz Klosko

zianowsk I ZA
rczukBogdan ZA

Adam Sosnowski ZA
Wieslaw ZA

ZA
Teresa mnoch ZA

1t1

oddane:

ZA

Halina Wyszkowska



SURAZ

9osowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: '15

Liczba oddanych gtlos6w: 13

Rezultat glosowania: Prryjqto
Glosy oddane:

Punkt
porzqdku

obrad

Przedmiot glosowania Za Przeciw Wstzymujqcy

2 Projekt uchwaty w sprawie zmian w
bud2ecie gminy na 2022r.

13 0 0

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk

Julita Dziemianiuk ZA
Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda ZA
Pawel Jaroszko

lgnacy Karczewski

Agnieszka Klosko ZA
Krzysztof Mlodzianowski ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Keysaof Pankowski BRAK GI-OSU
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

PROTOKOT GI-OSOWANIA
z dnia 27 Knielnia 2022 r.

ZA

ZA
ZA



SURAZ

PROTOKOL GT.OSOWANIA
z dnia 27 kwietnia 2022 r.

Rezultat glosowania: Odrzucono
Glosy oddane:

Punkt

rczedku
obrad

P@ Za Pzeciw WstrzymujEcy

3 Projekt uchwaly w sprawie zwolnienia
Dyrektora z obowiqzku realizacii
tygodniowego obowiqzkowego wymiaru
godzin zajq6 dydaktycznych,
wychowawczych i opiekuiczych.

4 6 3

KrzysAof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk PRZECIW
Julita Dziemianiuk PRZECIW
Agnieszka Edyta Filipczuk-Zarnojda PRZECIW
Pawel Jaroszko

lgnacy Karczewski WSTRZ
Agnieszka Klosko WSTRZ
Kzysztof Mlodzianowski PRZECIW

an Owczarczuk PRZECIW
Krzysztof Paikowski BRAK GI.OSU
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska PRZECIW
Teresa Zimnoch WSTRZ

1t1

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 13

ZA



SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 27 kl.t'tietnia 2022 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do grlrosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 13

Rezultat glosowania: Przyjgto

Glo oddane:

Punkt
pozEdku

obrad

P iot glosowania Za Pzeciw WstzymujEcy

4 Projek uchwaly w sprawie zmiany
Uchwaty Nr )KXlN178l22 Rady Miejskiej
w Surazu zdnia23 lulego2022r.w
sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi Bialostockiemu na
dofi nansowanie zadania pod
nazwE,,Opracowanie dokumentacji
projektowej na: Pzebudowg z
rozbudowE drogi powiatowej Nr 15178
Turo6fi Dolna-Sura2 wraz z pzebudowq
mostu na cieku bez nazvry klm Kowale
(gm. Sura2).

13 0 0

Ktzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk ZA
Julita Dziemianiuk ZA
Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
KrzysAof ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Paikowski BRAK GI-OSU
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1



PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 27 kwietnia 2022 r.

Glosowanie .lawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjgto

oddane

Punkt
pozqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Przeciw Wstzymujqcy

5 Projekt uchwaly w sprawie wyrazenia
zgody na ustanowienie slu2ebnoSci
przesylu na nieruchomo6ci stanowiqcej
w{asnosci Gminy Sura2 (dz. nr.37
mp.21)

0 0

Krzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk ZA
Julita Dziemianiuk ZA

ZAAgnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda

Pawe.l Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA

ZAKrzysztof Mlodzianowski

Bogdan Owczarczuk ZA
ZAKzysztof Pankowski

ZAAdam Sosnowski

Wieslaw Marian Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

SURAZ

't4



SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 27 kuietnia 2022 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do g{osowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Prryjqto
Glosy oddane:

Punkt

rczqdku
obrad

Przedmiot glosowania Za Pzeciw Wstzymujqcy

6 Projekt uchwaty w sprawie wyra2enia
zgody na ustanowienie sluzebnosci
pzesylu na nieruchomoSci stanowiqcej
wlasnoSci Gminy Sura2 (dz. nr. 182 mp.
37)

't4 0 0

Krzysaof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk ZA
Julita Dziemianauk ZA
Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
Krzysztof Mlodzianowski ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Paikowski ZA
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1



SURAZ

PROTOK6t- GT.OSOWANIA
z dnia 27 kwielnia 2022 r.

Glosowanie iawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjqto

Glos

Punkt
pozqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Przeciw WstrzymujEcy

7 Projekt uchwaly w sprawie
upowaznienia Kierownika Miejsko-
Gminnego OSrodka Pomocy Spolecznej
w Surazu do prowadzenia postepowafi
dotyczqcych peyznawania 6wiadczenia
pienig2nego pzyslugujqcego z tytulu
zapewnienia zakwaterowania i

wy2rywienia obywatelom Ukrainy.

13 0

ZAKzysztof Bibulowicz

ZAMiroslaw Danilczuk

Julita Dziemianiuk ZA
ZAAgnieszka Edyta Filipczuk-ZamoJda

ZAPawel Jaroszko

ZAlgnacy Karczewski

Agnieszka Ktosko ZA
ZAKzysztof Mlodzianowski

ZABogdan Owczarczuk

ZAKzysztof Pankowski

ZAAdam Sosnowski

Wieslaw Marian Woloszczyk WSTRZ
ZAHalina Wyszkowska

ZATeresa Zimnoch

1t1

oddane.
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SURAZ

PROTOKoT GLOSOWANIA
z dnia 27 kwietnia 2022 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15

Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: PrzYjqto

Glos oddane

Punkt
pozqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Przeciw Wstrzymujacy

8 1

ZAKrzysaof Bibulowicz
ZAilczukMiroslaw

ianiu kJ ulita
ZAnieszka Edyta Filipczu ojdak

ZAPawel Jaroszko
ZAlgnacy Karczewski
ZAhieszka Klosko
ZAKzysztof Mlodzianowski
ZABogdan Owczarczuk
ZAKrzysztof Paikowski
ZAAdam I

WSTRZWieslaw Marian W k

ZAHalina Wyszkowska
ZATeresa Zimnoch

111

eropkt ucnwaty w sPrawie oc€ny
zasob6w pomocy spotecznej dla Gminy
Suralza tok2021.

13 0

ZA



SURAZ

PROTOKOL GT-OSOWANIA
z dnia 27 kwielnia 2022 r.

Glosowanie jawne
Liczba upraurnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjgto

oddane

Punkt
pozAdku

obrad

Ptzedmiot glosowania Za P.zeciw Wstzymujqcy

o Przyjgcie protokolu obrad z XXX sesji
Rady Miejskiej w Surazu.

't2 0 2

Krzysaof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk WSTRZ
Julita Dziemianiuk ZA
Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda

Pawe.l Jaroszko

ZAlgnacy Karczewski

ZAAgnieszka Klosko

ZAKrzysztof Mlodzianowski

WSTRZBogdan Owczarczuk

ZAKrzysaof Pankowski

ZAAdam Sosnowski

ZAWieslaw Marian Woloszczyk

ZAHalina Wyszkowska

ZATeresa Zimnoch

1t1

ZA
ZA
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Soltys wsi Zawyki

Anna Wilenta

Zawyki60

18-105 Surai

Sura2, dn. 07.04.2022 r.

q, o-t
30)

Burmistrz Suraia

Radni Rady Miejskiej

w Suraiu

Celem zakor{c zeria rozwaiaA dotycz4cych dalszego losu budynku

gminnego w Zawykach w5r6d mieszkaric6w solectwa zostala przeprowadzona an-

kieta w przedmiotowl.rn temacie.

W zal4czeniu pismo, kt6re otrzymali mieszkaricy w formie ulotki wrzu-

conej do skrzynki na listy z informaciami dotycz4cymi teSo co zostalo w budynku

wykonane w ci4gu ostatudch trzech lat, jak wyglada sytuacja na chwilg obeoq i jakie

s4 dwa pomysty na dalszy los budynku, czyli albo budowa noweSo budynku albo

remont i rozbudowa istniej4cego budynku wraz z dwiema listami poparcia. Kaidy z

mieszkaric6w m6gl sig podpisai pod wybran4 przez siebie list4 albo podczas odbio-

ru nakazu na podatek, oplaty podatku lub udaj4c sig pod wskazany adres. Na liScie

poparcia budowy nowego budlmku podpisalo sig 14 os6b, za remontem bylo 106

os6b, 5 os6b nie podpisalo Zadnej listy twierdz4s 2e ich to nie interesuje 11 os6b za-

deklarowalo, 2e jeszcze musi sig zastanowii i iak podejmie deryzje to prddzie sig

podpisa( jednak iadna z tych os6b sig nie pojawila. Na liScie brak jest podpisow

radnych: Krzysztofa N&odzianowskiego i Krzysztofa Parikowskiego - nie bylo ich w

domu podczas mojej wayty, nie skorzystali r6wnie2 z mo2liwodci podpisania listy

pod wskazanym adresem, ale ich stanowisko zar6wno Panu Burmistrzowi, jak i
Paistwu Radnl,rn jest znane, gdyL nieraz je podkrediali.

Z powa2aniem

$.^.- t\Jhlq-
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Drodzy mieszkaricy,

ka2dy z Nas widzi, jak na przestrzeni ostatrich 20 lat Nasza miejscowo6i

zmienila sig na lepsze. Jednak nie da sig tkryt,2e budynek gminny znajduj4ry

siq w centrum miejscowodci, zamiast byd nasz4wizyt6wk4 nadal straszy. I nie

zmieni sig to dop6ki Pan Burmistrz i Radni Rady Miejskiej nie otrzymaj4 od

Nas mieszkanc6w jasnej deklaracji, jakie mamy oczekiwania co do dalszego

losu tego budynku.

Sytuacia na chwile obecn4 wygl4da tak:

- Stowarzyszenie Nasze ZawyYJ w czerwcu 2021 roku odsprzedato Grninie

Sura2 budynek po bylej szkole za 1% warto6ci (czyli za tyle za ile od gminy

nabylo) + waloryzacja, pieni4dze uzyskane ze sprzeda?y zgodnie z wol4 Rady

Miejskiej maj4 zostad przeznaczone na remont/rozbudowg budynku gminnego

w miejscowo(ci ZawyV.l (ustalenia te znajduj4 sig w protokole z sesii z dn.

30.06.202r r.),

- dzialka wraz z budynkiem szkoly zostala przez gming ju2 drugi raz wysta-

wiona na sprzedaz za kwotg 600.000,00 zl- do pierwszego ptzetargo. nikt nie

przyst4pll, drugi jest w trakcie, na razie brak chgtnyctt,

- gmina w 2021. roku wyst4pila i uzyskala ze Starostwa Powiatowego w Bia-

tymstoku warunki zabudowy na rozbudowq istniej4cego budynku gminnego,

- z programu ,,Polski l-ad" w miesi4cu lutym zostanie zlo2ony wniosek na

termomodemizacjg budynku urzgdu gminy, Swietliry w Kowalach i budynku

gminnego w Zawykach.

Srodki zainwestowane w budynek gminny i dzialke w centrum wsi na

przestrzeni ostatnich 3 lat:

- w 2019 roku w budynku gminnym zostaly w)rmienione okna i odnowione

dciany wewngtrzne (koszt 9.232,66 zl - Srodki z budZetu gminy) oraz wyre-

montowano pomieszczenie gospodarcze (koszt 3.122,12 zl - 6rodki z budZetu

gminy),

- w 2019 roku z prograrnu ,,Odnowy Wsi" zakupiono nastgpuj4ce wyposa-

2enie do budynku gminnego w Zawykach: 5 stol6w; 60 krzeset 6 obrus6w;

naczynia na 60 os6b (talerze, sztuice, szklanki, dzbanki, salaterki, p&niski),
czajnik; laptop, naglo6nienie, przyrz4dy do gimnastyki (pilki, karimaty, stepy,

ta6my), nagrzewnicA elekfyczn4 - l4czna wartodi - 24.728,74 zt (Srodki po

50o/" zbrtdLetu gminy i bud2etu Urzgdu Marszalkowskiego),

- w 2020 roku zrobiono plac zabaw za budynkiem gminnym - warto6i ok.

25.000,00 zl - Srodki pochodzace z funduszu soleckiego

- w 2020 roku z programu ,,Odnowy Wsi" zakupiono nastgpuj4ce wypo-

sa2enie do budynku gminnego w Zawykach: lod6wkg; kuchenkq gazowo-



elektrycznry okap; frytkownica; mikrofal6wkg; wamik do wody; gamki - 5

szt.; patelnie - 2 szt., planszowe gry edukacyjne - 15 szt., sprzgt do dwiczerl
(kettelbell 8 i 10 kg po t0 szt, hantle 1 i 2 kg po 20 szt,. gumy hip band 10

komplet6w) -l4cznawarto6i ok. 9.00000 zl (drodki po 50% z budZetu gminy i
bud2etu Urzgdu Marszalkowskiego),

- w 2021. roku w budynku gminnym zostata zrobiona podtoga (zerwano star4
wylano nowa ulo2ono ptytki) - koszt ok. 31.00O00 zl (ok. 28.000,00 - jrodki z
funduszu soleckiego, ok. 3.000,00 zl - dodatkowe drodki wygospodarowane z
bucl2etu Bminy).
Dalszv los budvnku eeo w Z wykach - 2 vstv:
1) remont i rozbudowa istriej4cego budynku - pomysl popierany przeze mnie

- soltysa Anng Wilenta i radnego Bogdana Owczarczuka,

2) budowa nowego budlmku - pomysl popierany przez radnych: Krzysztola
Mlodzianowskiego i Krzysztofa Parikowskiego.

Warto tu r6wniei zaznaczyt, Le:.

- gmina na chwilg obecn4 nie posiada warunk6w zabudowy na budowe no-
wego budynku u2yteczno6ci publicznej na dzialce znajduj4cej sig w centrum
miejscowo6ci (dzialka ma ok. 17 m szerokodci) - czy dostanie nie wiadomo,
jakie wymiary m6gtby miei nowy budynelg na kt6ry dostala by pozwolenie
r6wnie2 nie wiadomo,

- nie wiadomo za jak4ceng i kiedy uda sig gminie sprzedai budynek po bylej
szkole,

- nie wiadomo czy Srodki ze sprzedaLy wystarcz4 na wybudowanie nowego
budynku, szczeg6lnie teruz gdy koszty material6w i usfug budowlanych caty
czas rosna.

Proszg, aby kazdy z Paristwa zastanow.it sig, bior4c pod uwagg
wszystkie powyilsze informacje i wyrazil swoie stanowisko podpisui4c sig
na li6cie poparcia dla pomyslu rozbudowy i remontu istniej4cego budynku
b4dt teL na li6cie poparcia dla budowy nowego budynku, w kt6rym bgdzie
mie6cila sig 6wietlica.

Anna Wilenta

Sohys wsi Zawyl<

P.s. Na liicie bgdzie mo2na podpisai siq podczas odbioru nakazu na podatek
lub udaj4c sig pod adres: Zawyki 60.


